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Referat fra skolebestyrelsesmøde  

 

Tid:  D. 25. september kl. 19 – 21.00  

Sted:  Gammelgaardsskolens Personalerum 

Mødeleder: Louise Enevoldsen 

 

Deltagere: 

Morten Skrubbeltrang – Forældrevalgt formand 

Louise Enevoldsen – Forældrevalgt næstformand 

Anette Stamer Ørsted – Forældrevalgt 

Stinne N. Løvind – Forældrevalgt 

Henriette Schou Hansen – Forældrevalgt 

Kathrine Melchiorsen – Forældrevalgt 

Margrethe Vejs-Petersen - Forældrevalgt 

Jens Kjølby – Medarbejder repræsentant 

Ane-Stine Juel Korsgaard - Medarbejder repræsentant 

Susanne Broe Laursen – Skoleleder   

Charlotte M. Pedersen – Mellemtrins-leder 

Elevrepræsentant Ingrid Sofie Frich 9.c 

Elevrepræsentant Karoline Kjær Ries 9.c 

 

O= Orientering, B=Beslutning, D=Drøftelse 

 

Afbud: Ingen afbud 

 

Velkomst og fotografering af skolebestyrelsen 

 

1. Godkendelse af dagsordenen (B) 

Godkendt 

  

2. Meddelelser (O) 

- Forældremødestatus 

Ledelsen har givet oplæg på udvalgte årganges forældremøder i aulaen. Det har drejet sig om: 

1., 4. og 7. klassetrin.  

På 7. årgang blev der talt om hash-salg på Carit Etlars Vej, som foregår om aftenen. Susanne 

har talt med Politiet, som fortæller, at hvis man ser, at der foregår salg, skal man selv 

henvende sig til Politiet (114) og melde det. 

 

- Økonomi 

Det forventede regnskab viser, at skolen kommer ud med et underskud på knap to mill. men 

pga. tidligere overskud er forventningen, at det endelige akkumulerede resultat ender på 

-1.105.086 kr. 
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Der arbejdes på at underskuddet ikke bliver større, men det forventes, at der til næste skoleår 

skal spares yderligere. 

 

- Folderens erstatning 

Susanne er i dialog med trykkeriet omkring folderen. Det kan ikke lade sig gøre, at skolen selv 

kan rette i den, så trykkeriet vil sørge for en opdatering fire gange årligt. 

 

3. Nyt fra udvalgene (O) 

 

Elevrådet 

Elevrådet har haft det første møde og har konstitueret sig, samt talt om hvad elevrådet er for 

noget og hvad man f.eks. kan arbejde med. Der er som udgangspunkt to elever med fra hver 

klasse fra 5. årgang og op. 

 

Hal:  

Materialet er sendt i udbud til tre entreprenører. Styregruppen regner med at få valgt 

entreprenører inden jul. 

Der afventes fortsat en grundlejekontrakt fra Børn & Unge. 

 

Trafik:  

Der udleveres reflekser d. 9. november om morgenen. 

 

Skole/hjemsamtaler:  

Se punkt 4 

 

Trivsel:  

Intet nyt 

 

Skærmpolitik:  

Se punkt 5 

 

Ansættelsesudvalg:  

Intet nyt. 

 

  

4. Skole-hjem samtaler og Meddelelsesbogen (O + D)                     

Status fra udvalget og drøftelse vedr. forældrenes behov for information bl.a. om  

Meddelelsesbogen. 

Siden sidste skolebestyrelsesmøde er udkastet til en retningslinje blevet udarbejdet. Udvalget 

har holdt møde om denne og retningslinjen er blevet præsenteret for skolens 

Koordinatorudvalg. De pædagogiske ledere holder trinmøde først i oktober, hvor særligt 

samtaleskabeloner/spørgsmål til forældre/elever skal drøftes. Der indsamles eksempler i 
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forbindelse med skole-hjemsamtalerne i efteråret, hvorefter Koordinatorudvalget arbejder 

videre med egnede samtaleskabeloner for de respektive årgange.  

Skolebestyrelsens opgave er at udarbejde principper, og skolens opgave er derefter at udfolde 

princippets hensigt i praksis beskrevet i en retningslinje. 

Anette og Stinne har derfor været i gang med at lave et forslag til et princip, som samler 

principperne for kommunikation og skole-hjem-samarbejde. 

Begge dokumenter er sendt ud som bilag. 

 

 

Retningslinjen: 

Skal eleverne med fra 3. kl.? Det drøftes med det samlede personale, hvornår elever skal 

inviteres med. Det er altid muligt at få en samtale også uden børn, hvis der er brug for det. 

Et perspektiv er, at det er børnene og de unge det handler om, og derfor skal de med, så må 

samtalerne tilpasses at de er med. 

Et andet perspektiv kommer fra forældre, som har oplevet, at skole-hjem-samtalen opleves 

som en elevsamtale mellem lærer og elev, som forældrene har været tilskuer til, og ikke så 

meget en samtale om, hvordan skole og forældre kan støtte op om de fokuspunkter, der er 

beskrevet i meddelelsesbogen. 

 

Forberedelsen er vigtig for at barnet/den unge kan være forberedt på det, der skal tales om. 

Skole-hjem-samtalen skal ikke kun være en status på det faglige, men skal tage afsæt i noget 

fremadrettet med fokus på, hvad der skal udvikles hos eleven. 

 

Det er ærgerligt, at der ikke skal afholdes elevsamtaler med alle elever på skolen, inden skole-

hjem-samtalerne. Begrundelsen for formuleringen: Klasseteamet bestræber sig på at 

gennemføre elevsamtaler med alle elever handler om tiden til det. 

 

Der afholdes mange behovssamtaler i foråret og behovet kan både være hos forældre og hos 

lærerne. Alle forældre/elever tilbydes en behovssamtale i foråret. 

 

Princippet:  

Princippet er et sammenskriv af principperne for kommunikation og for skole-hjem-

samarbejde. 

Det anbefales at princippet skærpes, så det bliver kortere. Det læner sig op ad at være en 

retningslinje. Principper har skolebestyrelsen tidligere defineret som en overordnet 

retningslinje – retningslinjen skal udfolde praksis af skolens personale. 

Det er en god ide at dele det ind i forskellige arenaer, som det er gjort her i forslaget. 

Begrundelsen for at princippet er langt er, at det netop er i principperne, at skolebestyrelsen 

kan sætte sit præg. De meget korte principper opleves ikke som brugbare. 

 

Vær tydelige i hvem der har beslutningsretten i forhold til emner til et forældremøde. 

 

Beslutning: 
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Udvalget sætter sig sammen igen og finder en mellemvej for princip og retningslinje. 

Margrethe stiller sig til rådighed, hvis udvalget har brug for en gennemskrivning med nye øjne. 

 

  

5. Nedsættelse af udvalg ”Princip for/retningslinjer for brugen af Chromebook +  

    input fra indskoling, mellemtrin og udskoling (B + O) 

  

Det er på årshjulet i marts. Inden da skal udvalget have input fra trinnene. 

Princippet og retningslinjerne skal sige noget om skolens holdning til brugen af Chromebooks. 

Hvad må/skal den bruges til både i undervisningen og i pauserne/frikvartererne. 

Hvor mange timer skal elever for eksempel sidde og arbejde ved en skærm i skoletiden? 

 

Som noget nyt må vi lave klassesæt for 2., 3. og 4. årgang, så børnene ikke skal have en 

Chromebook med hjem. 

Der er andre skoler, som har retningslinjer om Chromebooks som kan inspirere. 

 

Vær opmærksom igen på, at det er et princip der i første omgang skal laves.  

Der er politik og virkelighed i punktet, som skal kunne favnes i princippet. 

Processen skal inddrage både elever og personale. 

 

Udvalget består af: Henriette, Jens, Ingrid, Morten. 

 

  

6. Skolebestyrelsens årshjul 2023-24 (D) – Revideret. Bilag 1 

Der er udsendt en revideret udgave af årshjulet. 

Vikarforbrug sættes på i marts. 

Valg til skolebestyrelsen sættes på i april. 

 

7. Datapakke – national trivselsmåling (O) 

Punktet flyttes til næste gang under meddelelser. 

 

 

8. Eventuelt og punkter til de næste møder (O) 

Valghold næste skoleår på kommende 8. årgang – der er undren over at det er billedkunsthold 

der bliver to hold af fordi der er fem klasser. Begrundelsen er, at man kan flytte faget rundt til 

andre lokaler end billedkunstlokalet. Det kan man ikke med idræt, madkundskab og H/D. 

 

Der er flere elever, som er flyttet fra 7. årgang, men der er ikke en særskilt bekymring 

omkring årgangen af den grund. 

 

Der skal være dialogmøde d. 20. nov. kl. 17-21 på Rådhuset om børn- og unges trivsel 

(bemærk at datoen er flyttet fra d. 21. nov.) 
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SFO forældrerådet har booket Søren Østergaard d. 22. februar fra kl. 19.00-21.00  

Emnet er Analoge fællesskaber og forældrerollen. Der kommer info ud omkring det senere. 

 

 

 

Pt. faste udvalg: 

Hal: Anette S 

Trafik: Katrine, Susanne + Margrethe 

Skole/hjemsamtaler: Stinne, Anette S, Jens, Charlotte 

Trivsel: Stinne, Henriette, HPE, Susanne  

Skærmpolitik: Henriette, Jens, Ingrid, Morten 

Ansættelsesudvalg: Stinne, Morten, Henriette 

 

 

 

Bilag 1: Skolens Sharepoint → Dokumenter → Skolebestyrelsen → Interne Dokumenter → 

Rammer og årshjul → 2023 → Skolebestyrelsens årshjul 2023-24 

 

 

 

 


